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aan HILDE CREVITS
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN ONDERWIJS

Problematische afwezigheden  -  Terugvordering schooltoelage

In het antwoord op schriftelijke vraag nr. 370 ontving ik van de minister de 
cijfergegevens over het aantal teruggevorderde schooltoelagen van leerlingen de 
problematisch afwezig of onvoldoende aanwezig waren tot en met het schooljaar 2013-
2014. 

In het antwoord op schriftelijke vraag nr. 522 naar cijfergegevens voor het schooljaar 
2014-2015 antwoordde de minister dat de controle op de terugvorderingsdossiers met 
betrekking tot problematische afwezigheid en onvoldoende aanwezigheid in 2014-2015 
werd afgerond in de loop van de zomer 2015. Data omtrent problematische afwezigheid 
en onvoldoende aanwezigheid voor dat schooljaar zouden vanaf maart 2017 bezorgd 
kunnen worden. Dan zijn al de terugvorderingen effectief verstuurd en zijn de eerste 
aanmaningscyclus voor de laatst verstuurde terugvordering afgerond. 

De definitie van problematische afwezigheid is verstrengd in 2015. Vanaf 15 B–codes 
(halve dagen afwezigheid) wordt een melding gemaakt aan AgODi inzake problematische 
afwezigheid. Voordien moest dit pas bij 30 B-codes.

Graag voor de volgende deelvragen de cijfergegevens over het aantal teruggevorderde 
schooltoelagen van leerlingen die onvoldoende aanwezig of problematisch afwezig waren 
voor het schooljaar 2014-2015.

1. Hoeveel procent van de schooltoelage wordt teruggevorderd in vergelijking met het 
aantal toegekende schooltoelagen?

2. Kan de minister een overzicht geven van het aantal ouders dat wegens 
problematische afwezigheid van hun kinderen de schooltoelage verliest of moet 
terugstorten? Graag een opdeling per provincie; voor het kleuter-, basis- en 
secundair onderwijs; per domicilieadres van de leerling.

3. Beschikt de minister over de cijfergegevens van:

a) onmiddellijke terugbetalingen;
b) gezinnen die in beroep gaan tegen de terugvordering;
c) gezinnen die kiezen voor een afbetalingsplan;
d) gezinnen die een aanvraag doen voor een uitstel van betaling?

4. a) Kan de minister een overzicht geven van het aantal verstuurde 
waarschuwingsbrieven van de afdeling Studietoelagen?



b) Ouders krijgen dertig dagen de tijd om te reageren. 

Hoeveel keer reageren de ouders effectief op de waarschuwingsbrief?

5. Hoe evalueert de minister deze cijfergegevens?
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1.

Kleuteronderwijs Lager onderwijs Secundair onderwijs

Jaar Toekenningen PA&OA % Toekenningen PA&OA % Toekenningen PA&OA %
2014-
2015 57.130 351

0,61
% 118.581 119

0,10
% 130.771 893

0,68
%

PA: problematische afwezigheid
OA: onvoldoende aanwezigheid

2.
Kleuter-

onderwijs
Lager 

onderwijs
Secundair 
onderwijs Eindtotaal

Terugvordering van de toelage 
ontvangen voor 2014-2015 351 119 893 1.363

Antwerpen 126 44 294 464
Brussel (19 gemeenten) 15 4 59 78
Henegouwen 1 1
Limburg 46 13 105 164
Oost-Vlaanderen 82 47 263 392
Vlaams-Brabant 29 5 70 104
Waals-Brabant 1 1
West-Vlaanderen 53 6 100 159

3.
Kleuter-

onderwijs
Lager 

onderwijs
Secundair 
onderwijs Eindtotaal

Terugvordering van de toelage ontvangen 
voor 2014-2015 351 119 893 1.363

Afbetalingsplannen 10 275 285
Uitstellen 17 3 51 71
Maakten geen gebruik van 
afbetalingsplan of uitstel* 334 106 567 1.007
(Waarvan terugvordering voldaan) 268 23 320 611

* Dit betekent echter niet dat men onmiddellijk overgaat tot betaling. Voor het schooljaar 2013-2014 werden 
tot op heden reeds 377 terugvorderingen doorgestuurd voor gedwongen invordering wegens niet-betaling. Voor 
2014-2015 werden reeds 60 terugvorderingen doorgestuurd. 



4.
Verstuurde waarschuwings-

brieven
Reacties op waarschuwings-

brieven
2e jaar op rij PA of OA in 2014-
2015 1.587 590

5. Het aantal terugvorderingen ten opzichte van het aantal toegekende toelagen blijft 
laag. In alle onderwijsniveaus blijft het onder de 1%. Wel is het zo dat er een stijging 
is van het aantal terugvorderingen van toelagen voor 2014-2015. Deze stijging doet 
zich voornamelijk voor in het secundair onderwijs. Het is te vroeg om hierover 
gefundeerde verklaringen te doen. Ik volg verder op hoe dit evolueert en of verder 
onderzoek hiernaar wenselijk is.


